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AktualityÚvodník

Milí spoluobčané,
podzimní vítr prolétl kolem nás a sněhová 
nadílka na sebe nedá dlouho čekat. Člověk 
se ještě nevzpamatoval z volebního naděle-
ní a už aby hledal šálu a rukavice či hra-
blo na sníh. Snad nám sluníčko pošle ještě 
pár svých ozdravných pozdravů, ale při-
nejmenším by mohlo občas vysušit novou 
silnici, aby nám dlouho vydržela a dobře 
se po ní jezdilo. Například až pojedete na 
blížící se Dobroučské vánoční trhy. Letos 
jsou obzvláště brzy, tak si datum konání 
výrazně zakroužkujte. Určitě se přijďte 
pobavit, nakoupit, občerstvit a  podpořit 
tak místní Mateřské centrum U  Krtečka. 
Srdečně vás zveme.
A  co je ještě nového v  Dolní Dobrouči? 
Zalistujte v  našich novinách, vypravte se 
na procházku po vesnici a pokud vás něco 
zaujme, nebo jsme my na něco zapomněli 
nebo přehlédli, nevšimli si....Napište nám. 
Přejeme příjemné dny a těšíme se na vaše 
příspěvky v příštím vydání Dobroučských 
novin. 

Dita Hasíková

www.dolnidobrouc.cz
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Poděkování členům 
SDH Dolní Dobrouč

Chtěl bych poděkovat členům SDH Dol-
ní Dobrouč za vstřícný přístup a ochotu 
pomoci při zajištění dopravy dětí z Horní 
Dobrouče v době výluky autobusů zapří-
činěné opravou silnice. Dopravu zajiš-
ťovali: Jakub Maixner, Jaroslav Maixner, 
Ing. Josef Novák, Ing. Aleš Novák, Ru-
dolf Rajnet, Pavel Havránek, Pavel Dušek 
a Tomáš Pecháček.

Pavel Šisler, starosta obce
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Dobroučské Vánoce 2017 již za dveřmi
V  Dolní Dobrouči zahajujeme již od roku 

2006 advent jako první z okolních měst a obcí. 
V  letošním roce tomu nebude jinak. Budeme 
dokonce první snad v celé republice. V pátek 
24. a v sobotu 25. 11. 2017 se uskuteční velmi 
oblíbené Dobroučské Vánoce a  zahájí vánoč-
ní přípravy o týden dříve, než začne samotný 
advent. Omylem stanovený datum v Dobrouč-
ském roce 2017, který zcela nekoresponduje 

s  termínem adventu, tak zapříčinil, že bude-
me určitě první v  širokém okolí, kdo rozsvítí 
vánoční výzdobu. Jistě to nebude na závadu 
a vánoční čas si tak v Dobrouči užijeme ještě 
o týden déle než ostatní. 

Již nyní se můžete těšit na osvědčený pro-
gram, prodej dobrot a  dekorací, perníčkový 
workshop a mnoho dalšího. Charitativní pro-
dej cukroví a vánočně laděného zboží ani letos 

nebude chybět. Jeho výtěžek poputuje dětem 
a rodičům do Mateřského centra U Krtečka.

Opět se máte na co těšit. Budeme se snažit, 
aby i letos byla tato krásná tradiční akce neza-
pomenutelná. 

Více informací a  podrobný program nalez-
nete na plakátech na str. 14 a  na webových 
stránkách obce. 

Volné stánky 
k prodeji na 

Předvánočních trzích
Pokud máte zájem prodávat své zboží na 
Předvánočních trzích v sobotu 25. 11. 2017, 
stále máte možnost zamluvit si místo nebo 
přímo prodejní stánek. Neváhejte a kontak-
tujte Kristýnu Pražákovou, tel. 737  804 875 
nebo e-mailem: prazakova@dolnidobrouc.cz.
Prodávané zboží musí mít spojitost s blíží-
cími se vánočními svátky (dárky, dekorace, 
dobroty atd.). -red-

Vánočním cukrovím podpoříme  
Mateřské centrum U Krtečka

Rádi pečete a máte chuť přispět svými výrobky na dobrou věc?
Prosíme dobrovolnice o příspěvky v podobě upečeného cukroví, které se bude prodávat 
při Slavnostním rozsvícení vánočního stromu v pátek 24. 11. 2017 v centru obce. Výtěžek 
z prodeje cukroví bude využit pro potřeby Mateřského centra U Krtečka (nákup pomůcek, 
kulturní vyžití…..). 

Pokud vás naše prosba oslovila a máte chuť se zapojit, doneste své cukroví nejpozději ve 
čtvrtek 23. 11. 2017 do 15 hodin na obecní úřad. 

Za příspěvky předem děkují děti a rodiče z Mateřského centra U Krtečka a realizační tým 
Dobroučských Vánoc 2017. 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
konané ve dnech 20.10. a 21.10.2017
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Usnesení

Ceník technické čety pro veřejnost od 1.9.2017
Technická četa obce rozšířila nabídky svých služeb občanům. Nový ceník včetně výčtu všech prací, které lze objednat naleznete níže. 

Objednávky u vedoucího technické čety Lukáše Pecháčka na tel.723 349 440. 

U S N E S E N Í 

z 15. zasedání Zastupitelstva obce Dolní 
Dobrouč, které se konalo 

dne 19. července 2017 v hasičské zbrojnici 
v Dolní Dobrouči

1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy návr-
hové komise Mgr. Zdeňku Krejčovou a Marii 
Kovářovou. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

2. ZO schvaluje návrh programu jednání 
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

3. ZO schvaluje práci rady obce za období 
od 16.05.2017 do 26.06.2017. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

4. ZO neschvaluje záměr prodeje části po-
zemkové parcely parcelní číslo 1963/5 o  vý-
měře cca 600 m2 v katastrálním území Dolní 

Dobrouč. 
[Výsledek hlasování: PRO - 10, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 2, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

5. ZO neschvaluje záměr prodeje části po-
zemkové parcely parcelní číslo 4229/2 v kata-
strálním území Dolní Dobrouč.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

6. ZO schvaluje vrácení závdavku ve výši 
50.000,00 Kč panu Ing. Leoši Kratochvílovi, 
bytem Dolní Dobrouč čp. 330 a paní Zdeňce 
Kletečkové, bytem Bernartice čp. 73, 257 65 
Čechtice, který obci uhradili za rezervaci sta-
vební parcely parc. č. 2931/39 v  katastrálním 
území Dolní Dobrouč.
[Výsledek hlasování: PRO - 6, PROTI - 3, 
ZDRŽEL SE - 3, NEHLASOVAL – 0]  
Usnesení NEBYLO PŘIJATO

7. ZO schvaluje uzavření smlouvy o  úvěru 
č. 0317249429/LCD s  Českou spořitelnou, a. 
s., Olbrachtova 1929/62, 140 00 Praha 4, IČO 
45244782, na částku 14.000.000,00 Kč. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 

ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

8. ZO neschvaluje uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o  poskytnutí veřejné služby pro za-
jištění potravinové obslužnosti v  malé obci 
s  Konzumem, obchodním družstvem v  Ústí 
nad Orlicí, Tvardkova 1191, 562 13 Ústí nad 
Orlicí, IČO 00032212.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

9. ZO schvaluje plnění rozpočtu k  30. 6. 
2017. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

10. ZO schvaluje rozpočtovou změnu č. 
4/2017. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

11. ZO souhlasí s  opravou tiskové chyby 
v usnesení č. 16/2017 ze 14. zasedání zastupi-
telstva obce, které se konalo dne 17. 5. 2017. 
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V usnesení bylo chybně uvedeno: „… Světlanu 
Šlapalovou a  …“. Správně mělo být uvedeno: 
„… Světlu Šlapalovou a …“.
Usnesení po opravě tiskové chyby zní:
ZO v souladu s ustanovením § 84 odst. 2, písm. 
1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zří-
zení), ve znění pozdějších předpisů, jmenuje 
s  účinností od 17. 5. 2017 paní Petru Bar-
tošovou předsedkyní osadního výboru pro 
část obce Horní Dobrouč a novými členkami 
uvedeného osadního výboru paní Věru For-
mánkovou, Světlu Šlapalovou a Ivanu Červen-
kovou. Odměna bude předsedkyni vyplácena 

s účinností od 1. června 2017.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

„otisk razítka“

 Pavel Šisler v. r. 
 starosta obce 
 
 Mgr. Zdeňka Krejčová v. r. 
 Marie Kovářová v. r. 
 ověřovatelé

Zapsala: Mgr. Dana Karešová

Verze upravená z důvodu dodržení přiměřenos-
ti rozsahu zveřejňovaných údajů podle záko-
na č. 101/2000 Sb., o  ochraně osobních údajů 
a o změně některých zákonů, ve znění pozděj-
ších předpisů. 

Vyvěšeno na úřední desce dne: 21. 7. 2017

U S N E S E N Í 
z 16. zasedání Zastupitelstva obce Dolní 

Dobrouč, které se konalo 
dne 18. října 2017 v hasičské zbrojnici 

v Dolní Dobrouči
1. ZO určuje ověřovateli zápisu a členy návr-
hové komise Mgr. Zdeňku Krejčovou a Marii 
Kovářovou. 
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

2. ZO schvaluje návrh programu jednání 
v předloženém znění.
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO
3. ZO schvaluje práci rady obce za období 
od 27. 6. 2017 do 25. 9. 2017. 
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

4. ZO schvaluje prodej pozemkové parcely 
parcelní číslo 4131/17 o  výměře 54 m2 v  ka-
tastrálním území Dolní Dobrouč, manželům 
Jiřímu a  Iloně Vávrovým, oba bytem Dolní 
Dobrouč čp. 93, za kupní cenu 70,00 Kč/m2 a za 
splnění všech pravidel obce o prodeji pozemků. 
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

5. ZO schvaluje prodej části pozemkové 
parcely parcelní číslo 111/1 o výměře cca 881 
m2 a  části pozemkové parcely parcelní číslo 
108 o výměře cca 21 m2 v katastrálním území 
Horní Dobrouč, manželům Karlu Černochovi, 
bytem Klášterec nad Orlicí čp. 80 a Evě Černo-
chové, bytem Popradská čp. 1274, Ústí nad Or-
licí, za kupní cenu 60,00 Kč/m2 (p. p. č. 111/1) 
a 70,00 Kč/m2 (p. p. č. 108) a za splnění všech 
pravidel obce o prodeji pozemků.
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 

ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

6. ZO schvaluje záměr prodeje pozemkové 
parcely parcelní číslo 1901/2 o výměře 742 m2 
v katastrálním území Horní Dobrouč. 
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]  
Usnesení bylo PŘIJATO
7. ZO neschvaluje záměr prodeje pozemko-
vých parcel parcelní čísla 2475/1, 2475/2, 2476, 
2479, 2481, 2482, 2483, 2484/1, 2484/2 a 2521 
v  katastrálním území Dolní Dobrouč (bývalý 
sad). 
[Výsledek hlasování: PRO - 13, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 1, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

8. ZO schvaluje předložené znění smlouvy 
o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného břemene 
služebnosti inženýrské sítě č. S0059/2017, pro 
vybudování a  umístění kanalizačního řadu pro 



3/2017

str. 6

veřejnou potřebu přes pozemky původního po-
zemkového katastru (PK) st. 347 dílu 2 a (PK) p. č. 
747 dílu 2 v katastrálním území Dolní Dobrouč, 
ve vlastnictví manželů Jindřicha a Věry Hrdino-
vých, ve prospěch oprávněné obce D. Dobrouč, 
za jednorázovou úhradu 5.000,00 Kč, která bude 
uhrazena po podpisu smlouvy o zřízení věcného 
břemene oběma smluvními stranami, která bude 
podána na vklad do katastru nemovitostí. Veške-
ré náklady se zřízení služebnosti inženýrské sítě 
hradí obec.
[Výsledek hlasování: PRO - 13, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 1, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

9. ZO schvaluje nová Pravidla postupu pro-
deje pozemků určených k výstavbě rodinného 
domu v  lokalitě „Havlův palouk“ – I. etapa 
v  předloženém znění. Tímto se ruší pravidla 
schválená v zastupitelstvu obce dne 12. 2. 2014 
usnesením č. 5. 
[Výsledek hlasování: PRO - 5, PROTI - 9, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0]  
Usnesení NEBYLO PŘIJATO

10. ZO neschvaluje rozdělení pozemkové 
parcely parcelní číslo 2931/24 o  výměře 762 
m2 v katastrálním území Dolní Dobrouč (sta-
vení parcely v lokalitě „Havlův palouk“) na dva 
pozemky, každý o výměře 381 m2. 
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 2, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

11. ZO neschvaluje zrušení odkládací 
podmínky v  čl. VIII kupní smlouvy číslo 
S0255/2016 ze dne 28. 11. 2016, uzavřené s pa-
nem Janem Švarcem, bytem Dolní Dobrouč 
čp. 389, na převod pozemkové parcely parcelní 

číslo 2931/37 v k. ú. Dolní Dobrouč.
[Výsledek hlasování: PRO - 12, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 2, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

12. ZO schvaluje výkup pozemků zaměřené 
cesty ke koupališti podle geometrického plánu 
č. 1893-82/2017, a to nově utvořených pozem-
kových parcel: 
• p. č. 4533 o  výměře 10 m2 v  k. ú. Dolní 
Dobrouč od manželů Milana a  Marie Skalic-
kých, oba bytem Dolní Dobrouč čp. 348, 
• p. č. 928/3 o výměře 19 m2 v k. ú. Dolní 
Dobrouč od manželů Pavla a Evy Marešových, 
oba bytem Dolní Dobrouč čp. 144, 
• p. č. 3651/5 o výměře 89 m2 v k. ú. Dolní 
Dobrouč od paní Evy Marešové, bytem Dolní 
Dobrouč čp. 144, 
• p. č. 3649 o  výměře 72 m2 v  k. ú. Dolní 
Dobrouč od paní Aleny Benešové, bytem Dol-
ní Dobrouč čp. 684, 
• p. č. 4189/3 o  výměře 204 m2 a  4380/5 
o výměře 481 m2 v k. ú. Dolní Dobrouč od paní 
Marie Virtové, bytem Dolní Dobrouč čp. 51, 
vše za kupní cenu 70,00 Kč/m2. Kupující obec 
uhradí veškeré náklady spojené s  převodem 
pozemků.
Kupující obec bere na vědomí, že na převádě-
ných pozemcích p. č. 4189/3 a 4380/5 v k. ú. 
Dolní Dobrouč je zřízeno věcné břemeno pro 
inženýrské sítě (vodovodní a kabelové přípoj-
ky) k parcele p. č 3654/2 a st. 1204 v k. ú. Dolní 
Dobrouč, jehož součástí je stavba k RD čp. 684.
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

13. ZO schvaluje plnění rozpočtu k 30. 9. 2017.
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

14. ZO schvaluje rozpočtovou změnu č. 6/2017.
[Výsledek hlasování: PRO - 14, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 0, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

15. ZO souhlasí s  podáním žádosti ke Kraj-
skému úřadu Pardubického kraje o zrušení zá-
sad územního rozvoje v části 4.1.2/d přeložka 
silnice II/360 Lanšperk – Letohrad. 
[Výsledek hlasování: PRO - 11, PROTI - 0, 
ZDRŽEL SE - 3, NEHLASOVAL – 0] Usne-
sení bylo PŘIJATO

„otisk razítka“

Pavel Šisler v. r. 
starosta obce 
 
Mgr. Zdeňka Krejčová v. r. 
ověřovatelka zápisu 

Marie Kovářová v. r. 
ověřovatelka zápisu 

Dolní Dobrouč dne 19. 10. 2017
Zapsala: Mgr. Dana Karešová v. r. 

Verze upravená z důvodu dodržení přiměřenos-
ti rozsahu zveřejňovaných údajů podle záko-
na č. 101/2000 Sb., o  ochraně osobních údajů 
a o změně některých zákonů, ve znění pozděj-
ších předpisů. 

Vyvěšeno na úřední desce dne: 23. 10. 2017



3/2017

str. 7

Instituce

Zpráva z činnosti SRPDŠ
V  minulém vydání Dobroučských novin vyšel 
tento článek bohužel nedopatřením useknutý 
o jeho konec. Svou chybu bychom rádi napravili, 
a proto článek o činnosti SRPDŠ zařazujeme ješ-
tě jednou v celé verzi. Děkujeme za pochopení. 
 -red-

Blíží se konec školního roku 2016/2017 
a nastává čas bilancování, co se nám ve Sdruže-
ní rodičů přátel dětí a školy v Dolní Dobrouči 
povedlo, jak jsme hospodařili.

I  nadále se lidé v  tomto sdružení scháze-
jí, aby přispívali škole dobrovolnou pomocí 
svých členů při chodu školy jako organizace, 
při zlepšování školního prostředí, při propaga-
ci školy, organizací akcí s cílem přispět mate-
riálně i finančně, též při výchově a vzdělávací 
činnosti školy.

V říjnu 2016 jsme se museli trochu poprat 
s legislativou a původně občanské sdružení se 
úspěšně přejmenovalo na zapsaný spolek, z.s.

Jako tradičně 8.10.2016 proběhl sběr papí-
ru. Deváťáci svozili 12389 kg papíru a lepenky. 
Děti poznají, že práce má smysl a  že je třeba 
smýšlet ekologicky. Naučí se pracovat v týmu, 
ale také procvičí komunikační dovednosti, 
když pro celou akci musí získat rodiče. Vyděla-
li si skvělých 27.259,- Kč. 

Rodiče velice trápila a trápí bezpečnost dětí 
u školy, protože auta, která projíždějí obcí, zda-
leka nedodržují předepsanou rychlost. V říjnu 
2016 proběhla schůzka se starostou a následně 
vznikla petice za pořízení měřícího zařízení 
rychlosti. Jistě jste si všimli, že byl radar poří-
zen a nainstalován na obecní bytovce ve směru 
od Lanškrouna. 

14.1.2017 se konal v Lidovém domě Rodi-
čovský ples. K tanci hrála skupina Betl band. 
Protože přišlo pouze 75 platících, přemýšleli 
jsme o změnách, aby se v „ době ledové“ při-
šlo pobavit více lidí. A proto již s předstihem 
oznamujeme, že změníme po mnoha letech 
kapelu, zahraje vám Akcent z  Chrudimi. Sli-
bujeme, že můžete přijít v neformálním dress 
code. Nabízíme dokonalé předtančení a taneč-
ní vsuvky, výzdobu, bohatou tombolu, proto-
že na všem se podílejí rodiče a  děti. Výtěžek 

z plesu jde vždy na bohulibé účely. Přispívá se 
dětem na divadlo, všem účastníkům na lyžař-
ský výcvik, na Dny zdraví, hradí se cestovné na 
olympiády a  sportovní soutěže, tělovýchovné 
a hudební pomůcky.

K těmto účelům se také na jaře vybírá člen-
ský příspěvek 100,- Kč od každé rodiny, která 
má děti ve škole. Letos tvoří členské příspěvky 
částku 13.100,- Kč.

28. března je Den učitelů. Jako již tradičně 
malým občerstvením jsme zaměstnancům naší 
školy poděkovali, že se starají o naše ratolesti. 

2. června děti ze základní školy čeká Dětský 
den. Tentokrát bude vše ve znamení 3D pro-
jekce a vše, co je s  touto technologií spojené. 
Sladkou tečku snad zařídí zmrzlinový kornout 
pro všechny.

SRPDŠ pracuje vždy se ziskem (v  letošním 
roce cca 49.000,-), jinak by to nemělo smysl. 
S  penězi se hospodaří zcela transparentně, 
vyúčtování proběhne vždy k  31.8. a  vždy je 
možné hospodaření najít na stránkách spolku 
www.srpdsdolnidobrouc.webgarden.cz. Zde 
je možné přečíst si stanovy spolku, vidět fotky 
z akcí, seznámit se s novinkami, lze i anonym-

ně poslat spolku zprávu. Další způsob, jak zís-
kat informace, je obrátit se na svého třídního 
důvěrníka, který je volen na třídních schůz-
kách jako zástupce třídy. Ten má možnost 
na schůzích SRPDŠ tlumočit všechny dotazy, 
zprostředkovat jednání apod. Dotazy se mo-
hou týkat všeho, co vás v souvislosti se školou 
tíží. Přivítáme i vaše náměty a nápady. Všech 
schůzí se zúčastňuje ředitelka školy. 

Na závěr chci poděkovat společnosti Con-
tipro a.s. Dolní Dobrouč za příspěvek ve výši 
15.000,- Kč, Obci Dolní Dobrouč nejen za 
příspěvek 15.000,- Kč na Dětský den, ale i za 
podporu spolku celkově, ředitelce školy Mgr. 
Zdeňce Krejčové a všem zaměstnancům školy 
za spolupráci a  vstřícnost. Děkuji všem rodi-
čům, kteří se aktivně podílejí na všech akcích 
ve svém volném čase bez jakékoliv finanční 
odměny. 

Prázdniny budou letos kvůli rekonstrukci 
hlavní budovy školy delší. Užijte je se svými 
dětmi ve zdraví, spokojeně. Odpočiňte si. Ať je 
nový školní rok 2017/2018 zase plný tvůrčích 
věcí. Krásné léto!!!

Za SRPDŠ Jitka Havelková 
– třídní důvěrník 6. třídy
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Dny zdraví v ZŠ Dolní Dobrouč
Tento školní rok se Dny zdraví a  zdravé-

ho životního stylu konaly začátkem školního 
roku. Počasí nám přálo, a tak jsme mohli ně-
které aktivity provozovat i venku. Program byl 
připraven pro žáky od první do deváté třídy.

Ve čtvrtek ráno si žáci sedmé a osmé třídy 
zkusili program Do dna, který je seznámil 
zábavnou formou s problematikou drog a al-
koholu. Žáci čtvrté a  šesté třídy si připravili 
zdravou svačinku. Celý den besedoval s dětmi 
na prvním i druhém stupni policista pan Plíva 
o  bezpečnosti na pozemních komunikacích. 
Během dopoledne jsme vyslechli přednášky 
o první pomoci a vyzkoušeli si základy obva-
zování. Na prvním stupni se žáci seznámili 
s tím, jak se má nakládat s odpady. Také nás in-

formoval hasič z HZS Pardubického kraje o zá-
kladech evakuace. Odpoledne jsme zaměřili na 
dopravní výchovu. Děti si vyzkoušely znalosti 
z dopravní výchovy a první pomoci v testech 
a poté absolvovaly i jízdu zručnosti.

Páteční interaktivní přednáška o  lidském 
těle byla pro žáky prvního i  druhého stupně. 
Tento den měla ještě třetí a pátá třída povídá-
ní o zdravé výživě. Celý druhý stupeň věnoval 
druhou půlku dopoledne sportování. Ve spor-
tovní hale si žáci zkusili disciplíny z olympij-
ského víceboje. 

Věřím, že jsme si tyto dva dny všichni vel-
mi užili, že se připravený program žákům líbil 
a přinesl jim plno nových zkušeností a zážitků.

Mgr. Zuzana Benešová

Devátá třída  
sbírala papír

Letošní sběr papíru jsme začali velmi ak-
tivně už na konci minulého školního roku 
a o prázdninách. Chodili jsme po skupin-
kách vázat papír do Konzumu a do jiných 
firem v Dolní Dobrouči. Když začal školní 
rok, začali jsme se podrobněji na všem do-
mlouvat, roznášeli jsme letáčky po domech, 
vyvěsili je na všechny plakátnice a dali všu-
de, kde si jich mohli lidé všimnout.
Hlavní sběr papíru začal v  pátek 6. října. 
Sešli jsme se i s některými rodiči v osm ho-
din před školou a  rozdělili jsme se na dvě 
skupiny. Jedna parta šla do firmy Vzdu-
chotechnika Šlapal a druhá šla vázat papír 
do sběrného dvora. Na obou místech bylo 
papíru opravdu hodně a dalo nám to spous-
tu práce. Již na pátek jsme měli od Silyby 
domluvený traktor a papír se začal odvážet 
do sběrných surovin. To bylo vše, co jsme 
dopoledne stihli. Po obědě jsme odvezli ješ-
tě všechen sběr, který jsme si ukládali celé 
prázdniny u některých spolužáků doma.
V sobotu 7. října jsme se sešli již v sedm ho-
din ráno. Papír se sbíral po celé Dobrouči. 
Někdo dal papír na zastávky, někdo pouze 
před dům, a  tak nám trvalo celé dopoled-
ne, než jsme všechen papír svezli. Celé do-
poledne nám pomáhali naši rodiče, kteří 
měli určenou trasu a auty sváželi papír na 
zastávky. Někteří z nás jezdili s rodiči a ně-
kteří čekali na zastávkách a  pomáhali vše 
dávat na traktor.
A  jak naše dvouměsíční snažení dopadlo? 
Nakonec jsme celkem posbírali 11,7 tun 
papíru. Touto cestou bychom chtěli podě-
kovat firmám ( Ador, Vzduchotechnika Šla-
pal, Silyba, USSPA, Novita, Corona a Kon-
zum ), všem spolkům a lidem, co nám papír 
darovali. A hlavně bychom chtěli poděko-
vat rodičům, kteří nám s  tím vším velmi 
pomohli.

Žáci 9. třídy
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Vojta Mlynář a jeho atletická sezóna 2017
Mladý juniorský atlet a reprezentant ČR Vojta 
Mlynář, člen dobroučského Orla, je bezesporu 
nejlepším atletem ústecké Jiskry  letošní sezo-
ny. Čtyři tituly mistra ČR, 5. místo na Mistrov-
ství Evropy juniorů, vítězství v  mezistátním 
juniorském utkání, zlato na Diamantové lize 
v  Curychu, 1. místa na mítincích Memoriál 
Ludvíka Daňka či Velká cena města Chebu, 
navíc v rekordním čase. To jsou letošní vizitky 
půlkaře, který se připravuje takřka v domácích 
podmínkách.
Položil jsem mu tedy několik otázek :

Vojto, po skvělé halové sezoně jsi vstupo-
val do té letní části právem s vysokými oče-
káváními. A i ta letní sezona ti opravdu vyšla 
a můžeš s ní být spokojený?
Určitě, s  touto sezonou jsem moc spokojený. 
Vždycky to ale může být i  lepší, a  proto mě 
mrzí, že jsem se vinou zranění nemohl účastnit 
MČR mužů, kde jsem chtěl získat ten nejcen-
nější titul. 

Úspěchů a medailí jsi ale získal celou řadu. 
Kterého výsledku si ceníš jako toho nej?
Nejvíce si určitě cením výsledku na junior-
ském mistrovství Evropy v  Grossetu v  Itálii. 
Byl to obrovský zážitek a  povedlo se mi přes 
rozběh a  semifinále probojovat až do finále, 
což byl můj sen. Ve finále jsem ale udělal tak-
tickou chybu a ta mě nakonec stála cenný kov, 
na který mi chybělo 32 setin sekundy. I tak je 
ale páté místo skvělým úspěchem a  navíc to 
byl i nejlepší český chlapecký výkon na tomto 
šampionátu ve všech disciplínách.

Předpokládám, že hned za ním bude ví-
tězství na Dimantové lize v Curychu, přibliž 
nám ten závod.

To byl další skvělý zážitek, dostal jsem pozvá-
ní od švýcarských pořadatelů k závodu na 800 
m mužů do 23 let. Podařilo se mi tu porazit 

i několikanásobného mistra Evropy, norského 
Jakoba Ingebrigtsena. Na mítinku panova-
la úžasná atmosféra, kterou jsem do té doby 
nikdy nezažil. Také jsme se tu setkali s atlety, 
které obdivujeme v televizi. Opravdu jsem rád 
za tu šanci a moc jsem si to užil, vítězství byla 
krásná třešnička na dortu, která vyšla aspoň 
tady, když ne v Grossetu. 

Jak sis užil před vyprodaným kotlem 
curyšského stadionu čestné kolečko pro vítě-
ze s českou vlajkou přes rameno?
Bylo to parádní. Spousta lidí po mně chtělo 
podpis (na papír, do sešitu, na oblečení), také 
padlo několik selfíček. V hledišti mě zdravilo 
i hodně českých fanoušků, což bylo na takové 
akci super. 

Vraťme se zpět na české ovály. Tvůj zlatý 
závod na juniorském mistrovství v  Jablonci 
nad Nisou byl velmi parádní a odvážný 
Chtěl jsem běžet na rekord mistrovství, takže 
jsem do toho musel jít po hlavě a běžet si svůj 
sólo vlastní závod hned od startu. I přes silnější 

protivítr mi to vyšlo a stal jsem se prvním čes-
kým juniorem historie, který zaběhl na MČR 
800 m pod 1:50. 

A co Velká cena města Cheb a tvůj rekord-
ní zápis v českých tabulkách?
Musím přiznat, že to byl nejtěžší závod sezony. 
Bylo to dva dny po návratu z ME a nebyl jsem 
vůbec namotivovaný. Měli jsme tu ale skvělý 
souboj s Lukášem Symerským z Vítkovic, který 
na ME běžel 1500 m, takže kilometr je vzdále-
nost, kde jsou naše síly srovnatelné. Nakonec 
jsem byl úspěšnější já a zaběhl tak nový český 
rekord. 

Závodil jsi letos v  atletických kotlích na-
plněných diváky i  na stadionkách, kde fa-
noušci málem překáželi v osmé dráze. Co ti 
vyhovuje víc?
Jednoznačně velké stadiony, které jsou plné 
diváků. Mám rád skvělou atmosféru, která mě 
vždy vyhecuje k  lepším výkonům. Jako tomu 
bylo v  Curychu na Diamantové lize nebo na 
ostravské Zlaté tretře, kde jsem pomáhal roz-
běhnout závod právě pro kamaráda Lukáše 
Symerského, aby splnil limit na ME.

Vítkovický stadion ti letos svědčil, právě 
tam sis zaběhl při extralize vynikající oso-
bák. Právě v soutěžích družstev jsme tě letos 
vídali v dresu Vítkovic, kde jsi hostoval. Jak 
jsi byl s tím spokojen?
Ve Vítkovicích se mi moc líbilo, je tam skvělé 
prostředí i parta. Na tento stadion mám dobré 
vzpomínky, protože v roce 2015 jsem tu získal 
dvě stříbrné medaile na MČR dorostu a  letos 
při extralize se mi podařilo zaběhnout super 
osobák na 800 metrů. A věřím, že to nebyl můj 
poslední vítkovický rok. V  příštím roce bych 
chtěl zde udělat nějaký dobrý výsledek na Zlaté 
tretře a pak na MČR do 22 let.

I  když jsi věkem ještě junior, nebál ses 
závodit s  dospělými. U  nás s  Kubistou, Sa-
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Mistrovství ČR 
v přespolním běhu 

v Dolní Dobrouči
Předsednictvo Českého atletického svazu 
na svém říjnovém zasedání rozhodlo o po-
řadatelích vrcholných akcí v roce 2018. TJ 
Jiskra Ústí nad Orlicí úspěšně kandidovala 
na pořadatelství mistrovského šampionátu 
v  přespolním běhu kategorií žactva a  do-
rostu, který se uskuteční v sobotu 24. břez-
na 2018 v Dolní Dobrouči. Pro zhruba 500 
mladých závodníků budou připraveny tratě 
na loukách za Sportovní halou. V současné 
době probíhají jednání ohledně organizace 
a  zajištění této významné akce. Součástí 
bude i zajímavý doprovodný program urče-
ný dětem a veřejnosti. Již nyní si toto datum 
můžete poznamenat do svého kalendáře 
a sledovat k tomu další informace.

Za organizační výbor závodu
Vlastimil Mlynář

sínkem či Šnejdrem, v  zahraničí ses letos 
utkal například s  medailistou mistrovství 
světa Amelem Tukou, Američanem Cent-
rowiczem, Britem Learmonthem nebo Keňa-
ny Kipketerem a  Kinyamalem. Jaká to byla 
pro tebe zkušenost?
V Česku vím, že se dá závodit s každým. I když 
borci z  pražských klubů mají mnohem lepší 
podmínky než já, odběhli jsme spoustu vyrov-
naných závodů. Když jsem ale běžel s černochy 
nebo nejlepšími Evropany, tak jsem poznal ten 
velký rozdíl mezi mnou a světovou špičkou.

Černou můrou všech sportovců jsou zra-
nění. Jak v tomto směru vypadala tvoje letoš-
ní sezona?
Bohužel jsem letos musel vynechat i  důležité 
závody kvůli zranění hamstringu. Nejvíc mě 
mrzí zranění při Mistrovství ČR dospělých 
v  Třinci, kde jsem se cítil ve výborné formě. 
V  tomto směru chci poděkovat svému masé-
rovi Lukáši Krejčímu, který mi moc pomáhá 
nejen s  řešením těchto problémů, ale také 
mě naučil správnému sportovnímu přístupu 
a mnoha dalším věcem. 

Sport ti zabere asi spoustu času, jak se ti 
daří skloubit tréninky a závody se studiem?
To je pravda, ale učitelé na Soukromém leto-
hradském gymnáziu, kde studuju, jsou tole-
rantní, podporují sportovní aktivity studentů 
a nemají problém mě uvolnit na závody nebo 
soustředění. Samozřejmě si ale všechny znám-
ky musím po návratu doplnit. 

Běhání si představujeme jako levný sport, 
ale určitě se bez podpory neobejdeš?

Na této úrovni je opravdu už každá finanč-
ní i jiná podpora potřeba. Spoustu peněz stojí 
soustředění, regenerace a sportovní vybavení. 
Jsem vděčný za podporu Obce Dolní Dobrouč, 
která mi umožnila využívání zdejšího fitcent-
ra. Taky chci moc poděkovat rodině, která mi 
velmi pomáhá a  dává to nejlepší. Velké díky 
patří i celému našemu týmu v čele s trenérem 
Janem Venclem a  již zmiňovanému Lukášo-
vi. Bez těchto lidí bych nikdy nebyl na takové 
úrovni, na které nyní jsem

Držíme ti pěsti a  přejeme hodně zdraví 
a elánu do další sezóny. 

Otázky Vojtovi kladl Petr Špinler

Mladí hasiči na Mistrovství České republiky hry Plamen
Když jsme první červencové ráno vyráželi 

do Zlína, byli jsme plní očekávání. Zároveň 
jsme ale cítili velkou nervozitu, i když jsme na 
Mistrovství republiky nebyli nováčky. Věděli 
jsme, že jsme tréninkům věnovali maximum 
úsilí a chtěli jsme předvést, co v nás je. 

Přijeli jsme na hezký nový stadion, počasí 
bylo fajn a dostali jsme trička pro reprezentan-
ty Pardubického kraje. Začínalo to slibně, ale 
cestou k autu jsme zjistili, že nám chybí klíčky. 
Po chvíli hledání a  nervování se, že budeme 
muset spát na ulici, jsme je nakonec našli odlo-
žené u prezence, kam jsme se byli po příjezdu 
zapsat, vyplnit papíry a podobně. Mohli jsme 
se tedy v klidu ubytovat a připravit 
na malý nástup a poradu, kde byly 
přečteny sliby závodníků a  zahá-
jeno mistrovství. První den byla 
na programu jen jedna disciplína 
– závod požárnické všestrannos-
ti. V  poslední době patří mezi 
naše silné stránky, hlavně díky 
pravidelným fyzickým trénin-
kům a běhání dětí v jejich volném 
čase, a  tak jsme si docela věřili. 
Do terénu naši závodníci vyběhli 
se startovním číslem sedm, které 
nám zůstalo po celou dobu mis-
trovství a  které se ukázalo jako 
šťastné. Minuty strávené na trati 
rychle ubíhaly, ale holky a  kluci 
do toho dali všechny svoje síly 
a nakonec měli druhý nejrychlej-
ší čas. Po sečtení všech trestných 

minut, které často rozhodují víc než čistý čas, 
jsme z toho vyšli ze všech nejlépe a stali jsme se 
mistry republiky v této disciplíně. Mohli jsme 
se spokojeni vrátit na ubytovnu a načerpat síly 
na druhý závodní den, který bude probíhat už 
na stadionu, na programu byly štafety. 

Druhého července ráno byly tréninky, aby-
chom se mohli seznámit s  materiálem, který 
byl společný pro všechny závodníky. Teprve 
po obědě všechno vypuklo a nastala ta správ-
ná republiková atmosféra. Slavnostní zahájení 
proběhlo za doprovodu živé hudby a  účasti 
všech nejdůležitějších hasičů z  celého Česka. 
Pak už jsme se šli připravit a soustředit na zá-

vod. Nejdřív byla na programu štafeta CTIF, 
kde se zapojí téměř celé družstvo a  každý na 
svém úseku má vlastní úkol, je tedy potřeba 
mít silný celý tým. Zaběhli jsme dva vyrovnané 
pokusy a hned v tom prvním jsme časem 68,67 
překonali rekord dobroučských mladých hasi-
čů a odnesli si sedmé místo v  této disciplíně. 
Dodalo nám to spoustu energie a mohli jsme 
se soustředit na štafetu 4x60 metrů. Poslední 
dobou se nám moc nedařila, a tak jsme šli na 
start s  velkou nervozitou. Nebyla ale na mís-
tě, nejlepší čas sezóny, 40,91 vteřin, nám zaji-
stil sedmé místo v disciplíně a průběžné třetí 
místo. Poslední výzvou tohoto dne byla štafeta 

dvojic, kde se nám také zadařilo 
a čas 49,41 znamenal čtvrté místo. 
Svůj podíl na tomto úspěšném dni 
mají určitě i naši fanoušci, kteří za 
námi do Zlína přijeli v  opravdu 
hojném počtu. Snad žádný jiný 
tým neměl na mistrovství takovou 
podporu jako my, polovinu tribu-
ny zabírala modrá trička, která si 
nechali vyrobit naši rodiče a  ka-
marádi, kteří nám přišli fandit.

Zaslouženou odměnou nám 
byla večeře v pizzerii a procházka 
po večerním městě, kde jsme se 
vyblbli na dětském hřišti, a úplně 
unavení se uložili ke spánku. 

Ráno jsme se už museli z  ko-
lejí vystěhovat a  uvolnit místo 
dorostencům, kterým začínalo 
mistrovství hned další den. Hned 
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po příjezdu na stadion nás čekala naše nej-
oblíbenější disciplína – požární útok CTIF. 
Máme ho rádi hlavně proto, že je důležitá 
technika a  šikovnost více než rychlost. První 
pokus se nám docela podařil, ale věděli jsme, 
že to umíme i  líp. Do druhého pokusu jsme 
tedy šli s odhodláním se zlepšit. Čas 42,56 by 
znamenal zlepšení o tři vteřiny, ale radost nám 
zkazily dva překruty na hadici, za které jsme 
dostali deset trestných bodů a  z  pátého mís-
ta bylo deváté. Boj o  dobré celkové umístění 
jsme ale nevzdávali, čekala nás ještě poslední 
disciplína, požární útok. Říká se mu královská 
disciplína nejen proto, že se více než sportu 
podobá hasičskému zásahu, ale také proto, že 
většinou rozhoduje o vítězství závodních klání. 
Tak tomu mělo být i teď. V prvním pokusu nás 
sice zdrželo malé zaváhání, ale čas 23,87 byl 
dobrým odrazovým můstkem do druhých po-
kusů. Na start jsme šli s vědomím, že pokud si 
chceme odvézt celkovou medaili z mistrovství 
republiky, musíme čas stáhnout pod 22 vteřin. 

Bohužel místo výstřelu ze startovací pistole 
jsme slyšeli rozhodčí, že musíme chvíli počkat, 
protože v cisterně došla voda. Posadili jsme se 
do stínu, přestože jsme měli vše připravené, 
a čekali jsme na dodávku vody. S ubíhajícími 
minutami rostla nervozita a když jsme koneč-
ně mohli odstartovat, už jsme si moc nevěřili. 
Čas z prvního pokusu jsme nevylepšili a věděli 
jsme, že na „bednu“ to stačit nebude. 

Po ukončení týmových disciplín se jednot-
livci ještě zúčastnili běhu na 60 metrů s  pře-
kážkami. Z  našich zástupců se nejlépe umís-
tila Tereza Peřinová, s časem 12,66 brala třetí 
místo. 

Když jsme šli na slavnostní nástup a vyhlá-
šení výsledků, smutek z nepovedeného útoku 
už nás dávno opustil a my se radovali z celko-
vého čtvrtého místa. To, že vezeme domů - do 
Pardubického kraje, ústeckoorlického okresu 
a Dolní Dobrouče - bramborové medaile, po-
važujeme za velký úspěch. Vždyť v každé větší 
vesnici mají hasičský sbor, většina z nich sou-

těží za mladé hasiče (jen v našem okrese jich 
je přes třicet) a my se v téhle konkurenci stali 
čtvrtým nejlepším týmem v republice. 

Na tomto místě bychom chtěli poděkovat 
všem závodníkům - Martinu Brandejsovi, Mi-
chalu Krejčířovi, Báře Maixnerové, Kláře No-
vákové, Šimonu Pecháčkovi, Tereze Peřinové, 
Matěji Pražákovi, Lukáši Ryšavému, Františce 
Skalické a Míše Švábové za postup z okresního 
kola na krajské a  celostátní, za vybojované 4. 
místo v  republice a  skvělou reprezentaci naší 
obce a sboru. 

Tento úspěch však patří i celému kolektivu 
mladých hasičů, který u nás má již mnoho let 
vysokou úroveň. Nemůže být náhodou, že za 
posledních sedm let jsme se pětkrát účastnili 
Mistrovství republiky ve hře Plamen a  pra-
videlně se umisťujeme na předních příčkách 
okresní ligy v požárním útoku. Jsou to výsled-
ky dlouhodobé práce a úsilí. Děkujeme všem, 
kteří nás v tom podporují. 

Vedoucí mladých hasičů

Ohlédnutí za společenskými akcemi v Horní Dobrouči
Byť ještě zdaleka není roku 2017 konec, dovolte 
nám poohlédnout se a zhodnotit akce minulé 
a nastínit i ty, které nás ještě u nás v „Horničce“ 
do Vánoc čekají.
I  letos jsme zahájili náš „akční“ rok již tra-
dičním dětským karnevalem, který se konal  
25. 3. v sále Hospůdky Bavorka. Zúčastnilo se 
ho přes šedesát dětí v doprovodu svých rodičů 
i  prarodičů. Podle řádění dětí s  DJ Standou, 
který nezklamal a opět pro ně připravil soutě-
že se spoustou zábavy, se dá usoudit, že si to 
opravdu užily. 
Začátkem léta, v sobotu 24. 6., pak místní mys-
livecké sdružení navařilo dobroty v jejich mys-
livecké kuchyni. Tuto akci jsme s pomocí dob-
rovolníků doprovodili strašidelnou stezkou. 
Děti cestou k  myslivecké chatě pomáhaly bí-
lým paním najít klíče od ztracené komnaty, 
s vodníky lovily rybky, na kraji lesa se muse-
ly vykoupit ze spárů zákeřného loupežníka 
i lesního muže s čarodějnicí. Překonaly strach 
a  sáhly si do čertovské krabičky a  nakrmily 
hladového ducha. U chaty je za splnění úkolů 
čekala drobná odměna, zabavily se projížďka-
mi na koních, střelbou ze vzduchovky a úspěch 
měla i tvořivá dílnička. Počasí nám přálo, jídlo 
chutnalo a to vše přispělo k dalšímu příjemně 
strávenému dni.
Co se nám bohužel nepodařilo uskutečnit, 
bylo zamýšlené loučení s  létem na místním 
hřišti. Léto se s námi letos rozloučilo poněkud 
dříve, než jsme očekávali…
V  plánu ale máme opět lampionkovou pro-
cházku, která by se měla uskutečnit v listopa-
du, a  to již po čtvrté. Pořádáme ji pro místní 
rodiče s  dětmi a  rádi bychom ji opět spojili 
s kreativní dílničkou v budově čp. 90, tzv. deva-
desátce, kterou nám obecní úřad umožňuje vy-
užívat a poskytuje tak nezbytné zázemí nejen 

nám, ale i např. pro cvičení žen. Rádi bychom 
také poděkovali panu starostovi Pavlu Šislerovi 
a dobrovolným hasičům z Dolní Dobrouče za 
ochotu a pomoc s každodenní dopravou dětí 
do a ze základní školy v nelehké situaci vzniklé 
uzavírkou silnice II/313 v  úseku mezi Horní 
a Dolní Dobroučí. Za touto a dalšími akcemi 
bychom se však rádi poohlédli až v některém 
z dalších vydání novin. 

Poslední společenskou akcí, kterou v roce 2017 
plánujeme, je již tradiční rozsvěcení vánoční-
ho stromu. Věříme, že i letos se u něj s Horno-
dobroučáky sejdeme a popřejeme si spokojené 
vánoční svátky a šťastný vstup do nového roku 
u šálku teplého čaje či svařáčku.

Za OV Horní Dobrouč 
I. Červenková a S. Šlapalová 
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KOMENTÁŘECalcio Splash 2017
Na podzim loňského roku se 

ke mně dostala pozvánka z na-
šeho družebního města Marco 
na účast ve fotbalovém turnaji, 
kde hrají čtyřčlenné týmy s max. 
3 náhradníky – celkem tedy až 
7 hráčů. Hraje se 2×8 minut 
v  nafukovacím hřišti podob-
ném skákacímu hradu na mý-
dlovém filmu. Kromě pozván-
ky přišel i  odkaz na video. Po 
jeho zhlédnutí jsem zjistil, že to 
není fotbal na trávě. Jednalo se 
o  sportovní klání čtyřčlenných 
družstev – pro mě dosud ne-
známé. Pojal jsem to jako výz-
vu, možnost okusit něco nového 
a „kola vozu“ se dala do pohy-
bu. Oslovil jsem hasiče, skauty 

a orly, zdali by dali dohromady týmy, které by 
měly odvahu zúčastnit se tohoto turnaje. To 
byl začátek roku 2017. Čas běžel a  postupně 
se formovaly týmy. Nakonec z toho vzešly tři, 
skauti – Acervus aren, orlové – či spíše orlice 
- Bellis a chlapi, jejichž věkový rozptyl byl od 
20 do 60 let – Zelenáči. Doprovázel nás ještě 
tým fanoušků. Nevěděli jsme, do čeho jdeme. 
Po prvním seznámení s hřištěm jsme usoudili, 
že to nebude tak jednoduché, jak se na první 
pohled zdálo, a  že těch 8 minut bude velmi 
dlouhých a fyzicky náročných. To se potvrdilo 
po prvním zápase. Byli jsme vyčerpaní a naše 
výsledky nepředpovídaly mnoho kol. Celkem 
každý náš tým odehrál tři předepsané zápasy 
a  jenom Bellis postoupily a  zaslouženě vybo-
jovaly krásné 7.místo. Skauti ani Zelenáči se 
neumístili, ale získali cenné zkušenosti do pří-
padných dalších ročníků. Všem zúčastněným 
patří dík za odvahu, se kterou se do neznámé 
hry vrhli . Takže se těšíme na příští rok…

David Jakubec

Jsme tu doma.... 
ale kde.... v Diskontu? 

Na Louži ?
V prodejně Konzumu č. 204 v  Dolní 

Dobrouči, kam chodím denně nakupovat, 
jsem se dověděla, že ji bude vedení Konzumu 
zavírat. Důvodem je, že Obec Dolní Dobrouč 
odmítla prodejnu dotovat.

To bylo překvapení i pro 2 prodavačky (dnes 
to již vědí), které zde obsluhují občany z velké 
části obce, nejen z  horního konce, kde pro-
dejna stojí. Jsem dlouho členkou Konzumu, 
chodím sem nakupovat denně. Nejsou tu žád-
né fronty u  pultu, následně u  pokladny, jako 
často ve velké prodejně. Zákazníci zde jsou 
stále průběžně a  velice spokojeni. Ráno před 
sedmou hodinou svačiny pro pracující, dále 
po celý den pro všechny. 

Obec je dlouhá 6 km a  žije tu přes 2000 
obyvatel. Na horním konci bydlí senioři, kteří 
nakupují právě v  této prodejně. Je zde pulto-
vý prodej, část samoobsluha, prodavačky jsou 
milé, ochotné, pro staré lidi výhoda, když jim 
prodavačka podá vše, co potřebují.

Zeptala jsem se, co tržby, zda plní. Od po-
čátku roku byly zde tržby vždy nad 100%.

Vedení Konzumu žádalo na Obci Dolní 
Dobrouč, aby tento obchod dotovala. Obec jis-
tě nemá ve svém rozpočtu dotaci pro Konzum.

Z  důvodu odmítnutí poskytnutí dotace se 
vedení Konzumu rozhodlo, že vyhovující pro-
dejnu zákazníkům a členům Konzumu zruší.

V Dolní Dobrouči bydlím od dětství. Připo-
meňme si, jak dnes vypadají budovy v  Dolní 
Dobrouči, které byly majetkem Konzumu.

Na dolním konci obce byla prodejna smí-
šeného zboží, dnes zachráněná soukromou 
firmou -Voda, topení, plyn. Další velký ob-
chod -smíšené zboží a masna, postavený v akci 
„Zet“ (za pomoci brigád občanů zdarma), byl 
přebudován soukromou firmou Semo-výtahy.

Střed obce „zdobí „ velmi zchátralý objekt 
postavený také v akci „Z“, otevřený v roce 1987 
- ESO - prodej textilu, drogerie, průmyslového 
zboží. 

Tak Konzum, který se všude prezentuje 
heslem „JSME TU DOMA“, dříve „JEDNOTA 
ZÁSOBUJE VENKOV“, buduje velké prodej-
ny ve městech -Diskonty, Louž apod. Stěhuje 
se tak z vesnic do měst, kde je jedním z mnoha. 
Jeho zásobování tak ztrácí význam pro venkov. 
V tom byla jeho jedinečnost pro nás vesnické 
občany. V tom byla jeho hodnota a tradice.

V  obcích, kde se ruší pošty, Konzum chce 
přebírat úkoly poštovních úřadů. Na obcích 
žádá dotace na své malé prodejny, jinak je zruší.

To už ani není úsměvné, tak „Společně za 
úsměv“!

Věra Šilarová
Dolní Dobrouč, č.3
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FIRMY

Výroba elektrokol v Dolní Dobrouči
Většina z vás zcela jistě zaznamenala, že se 

v prostorách bývalého výrobního areálu Hedvy 
(později EWE) opět začala vyvíjet podnikatel-
ská činnost, tentokráte pod názvem Multicycle 
Quality Products Czech, s.r.o. Jedná se o výro-
bu elektrokol vyšší třídy se středovými poho-
ny. Tento segment vykazuje největší potenciál 
růstu v oblasti prodeje elektrokol.

Zpočátku jsme několik let elektrokola do-
váželi a u nás probíhala kompletace, seřízení, 
kontrola a následně i prodej. Provozovna byla 
v letohradském areálu, který sloužil především 
jako skladovací hala. 

Náročnost trhu dlouhodobě roste a je nutné 
se pružně přizpůsobovat. Rozhodli jsme pro-
to o vlastní kompletní montáži, která umožní 
mít celý výrobní proces pod kontrolou. Provo-
zovnu jsme přemístili z  Letohradu do Dolní 
Dobrouče, která nejlépe vyhověla podnikatel-
skému záměru. 

Po nezbytných úpravách vnitřních prostor 
jsme postupně zkompletovali výrobní linky 
na montáž elektrokol pod obchodní značkou 
TOTEM, zavedenou po celém světě. Výroba se 
v současné době rozjíždí naplno. Díky velikým 
zkušenostem v oboru i dobře nastavenému zá-

měru lze již dnes říci, že kapacita na příští rok 
je zcela naplněna a plánuje se její další navý-
šení.

Poptávka po kvalitních elektrokolech mezi-
ročně roste (posledních 5 let cca o 15%), a to je 
zcela jistě dostatečným argumentem pro upev-
ňování vlastní pozice na trhu. Máme zkušený 
a kvalitní tým lidí, který je příslibem úspěšné-
ho rozvoje. Společně nám to umožní dlouho-
době působit jako spolehlivý evropský výrobce 
elektrokol s  vlastním vývojem a  dostatečnou 
kontrolou nad celým výrobním procesem.

V  současné době dokončujeme transfor-
mační proces, jehož výsledkem bude mimo 
jiné i  změna názvu společnosti na TOTEM 
BIKES. Naším společníkem je velmi silný čín-
ský partner (jeden z největších výrobců kol na 
světě). Proto se také občas můžete v obci setkat 
s  našimi čínskými kolegy, kteří u  nás působí 
hlavně v exportních obchodních pozicích.

Nyní prochází rekonstrukcí horní část areá-
lu (klidové a sociální zázemí) i střední část are-
álu, která bude sloužit obchodnímu oddělení 
včetně showroomu. 

Naší ambicí je stát se spolehlivým zaměst-
navatelem a navázat tak na řadu velmi úspěš-
ných firem v katastru obce. Plánujeme rozvoj 
výroby (cca 10 tisíc elektrokol) a s tím souvisí 
potřeba dalších spolupracovníků. Naši nabíd-
ku budeme postupně zveřejňovat.

Petr Ryba
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Slavnostní rozsvícení vánočního stromu
pátek 24. listopadu 2017 od 16.30 hodin parkoviště u obecního úřadu v centru obce
Vystoupí: 16.30 děti z Mateřské školy Dolní Dobrouč

16.50 Základní umělecká škola Alfonse Muchy Letohrad
18.00 Rozsvícení vánočního stromu
18.05 divadelní vystoupení žáků ZŠ Dolní Dobrouč
18.30 pěvecký sbor Campanula

Dále na vás čeká: Výstava
• výstava výtvarných prací žáků základní školy pod širým nebem
• výzdoba veřejných prostor obecního úřadu vyrobená žáky I. a II. stupně ZŠ a dětmi z MŠ

– ukázky výzdoby vánočních stromků

Prodej dobrot a dekorací ve prospěch Mateřského centra U Krtečka:
• cukroví napečené dobrovolnicemi z celé obce,
• adventní věnce,
• ručně vyrobené ozdoby od dětí z MŠ, ZŠ a z mateřského centra

Výtěžek je určen pro potřeby dětí a jejich rodičů z Mateřského centra U Krtečka. Za každý nákup navíc získáte lístek do adventní tomboly.
Losování proběhne v sobotu na Předvánočních trzích.
Přijďte zahájit advent a přispět dětem. Odměnou Vám bude los do adventní tomboly.
Pro zahřátí bude tradičně připraven čaj zdarma!, grog, svařené víno a medovina.
Pochutnat si budete moci na zvěřinovém gulášku od dobroučských myslivců, párcích v rohlíku a dalším občerstvení.

UŽIJTE SI PÁTEČNÍ PODVEČER A SPOLU S DĚTMI SE RADUJTE Z BLÍŽÍCÍCH SE VÁNOC.

Nezapomeňte přijít v sobotu na Předvánoční trhy zjistit, zda Vám bude přát štěstí v Adventní tombole a nakoupit vše potřebné k radostnému prožití svátků.

Obec Dolní Dobrouč vás srdečně zve na tradiční

sobota 25. listopadu 2017 od 14.00 hodin parkoviště u obecního úřadu v centru obce
NAKUPTE SI…

Přijďte si nakoupit dárečky a věci potřebné k vykouzlení té pravé vánoční atmosféry. Využijte pestré nabídky trhovců místních i z okolí.

SETKEJTE SE…
Báječná příležitost setkat se s přáteli, popovídat si a dát si třeba i večeři pod noční oblohou.

V přísálí kina bude připraven PERNÍČKOVÝ WORKSHOP pro malé i velké šikuly, kde si budete moci ozdobit perníčky a své výtvory si odnést domů.

POBAVTE SE…
14.00 zahájení trhů

14.00 – 17.00 Perníčkový workshop v přísálí kina
16.00 Dobroučská dechová hudba

17.00 Rosťa Bartoň s kapelou
18.00 Adventní tombola

Také v sobotu bude přístupná inspirativní vánoční výzdoba veřejných prostor obecního úřadu vytvořená žáky I. a II. stupně ZŠ a dětmi z MŠ.

VYHRAJTE!
Pokud při pátečním Slavnostním rozsvícení stromu přispějete mateřskému centru, že si koupíte cukroví, adventní věnce nebo vyrobené dekorace,

máte šanci vyhrát některou ze skvělých cen, které do tomboly věnovali sponzoři. První část tomboly vylosuje vánoční losovací komise.
Na zveřejněném plakátku si při Předvánočních trzích ověříte, zda jste vyhráli a svou cenu si půjdete vyzvednout v době od 15.00 do 17.30 hodin.

Hodnotnější část tomboly pak bude vylosována v 18.00 hodin tradičním způsobem.

LOSOVÁNÍ ADVENTNÍ TOMBOLY PROBĚHNE V 18.00 HODIN.

Předvánoční trhy
Obec Dolní Dobrouč vás srdečně zve na tradiční
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Inzerce

PRODÁM STAVEBNÍ POZEMEK 
v Dolní Dobrouči o velikosti 1300 m2, cena 440000 Kč

 Telefon: 776 105 775
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Životní jubilea oslavili

70 let Vladimír Kozel, DD
 Bronislava Peterová, DD
 Stanislava Kozlová, DD
 Dana Dostálová, DD
 Ferdinand Kozl, DD
75 let Jaroslav Maixner, DD
 Marcela Krahulcová, LA 
 Karla Pecháčková, DD
 Věra Šilarová, DD
80 let Marie Skalická, LA
 Lumír Krahulec, LA
 Josef Hrdina, DD 
85 let Božena Krejsová, LA
 Marie Jakubcová, DD
 Alena Otavová, DD 
90 let  Antonín Mikolášek, DD
 Vladislav Ryšavý, DD
92 let Bohumila Kubíčková, DD
93 let Vincenc Mařík, DD
95 let Růžena Stránská, HD
96 let Marie Applová, DD

Věk, případně část obce místa trvalého pobytu uvádíme jen 
v případě, že do uzávěrky novin máme písemný souhlas jubi-
lantů. Děkujeme za pochopení.

Svatby
Stříbrnou svatbu oslavili manželé Aleš a Martina Nováko-
vi, Romana a Lubomír Kubíčkovi, Marcela a Miloš Skaličtí, 
Zdeňka a Leoš Chotěnovští, Jaroslava a Vladimír Vackovi, 
Petra a Pavel Jansovi, Jana a Vlastimil Mlynářovi a Ilona 
a Jaroslav Maixnerovi. 
Zlatou svatbu oslavili manželé Stanislava a Miloš Kozlovi, 
Marie a Jan Šislerovi, Marcela a Karel Zytovi, Dagmar a Pa-
vel Jansovi a manželé Marie a Karel Motyčkovi.

 Lukáš Zbořil
 Karolína Kovářová
 Agáta Svatošová
 Filip Beneš
 Matyáš Doležal
 Natálie Skalická

 Václav Švercl
 Eva Richtrová
 Dorothea Maixnerová
 Stella Daňková
 Mia Applová

Rozloučili jsme se
s paní  Libuší Motlovou
s panem Vojtěchem Maixnerem
s panem Pavlem Stránským
s panem Lukášem Vackem

Od posledního vydání novin  
se narodily tyto děti 

Dne 4. listopadu 2017 byli v obřadní síni obecního úřadu 
přivítáni noví občánci obce

Natálie a Lilien Huňáčkovy, Damián Vrba, Eliška Kroulová, Ondřej Kubíček

Agáta Svatošová, Filip Beneš, Karolína Kovářová, Matyáš Doležal

Dorothea Maixnerová, Tomáš Havlíček, Natálie Skalická, Eva Richtrová, Václav 
Švercl


